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Zápis 
 

ze zasedání Zastupitelstva obce Orlické Podhůří, konaného dne 7. 12. 2022 v zasedací místnosti 

Kulturního domu v Říčkách, od 1830 hod. do 2130 hod. 

 

Ověřovatelé zápisu: Lucie Kaplanová, Petr Šejbl 

Účast: 8 členů zastupitelstva dle presenční listiny 

 Omluven – Zdeněk Neťuka 

Typ hlasování: pro/proti/zdržel se                               

 

Program: 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Žádost pana Šrolla o odkup části zaplocené zahrady a vyhlašuje záměr prodeje části p.p.č. 
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b. Projednání dokumentu Ochrana přírody na obecních pozemcích. 

c. Žádost NAD ORLICÍ, o.p.s. o finanční dar na činnost v roce 2023 

d. Projednání zástupce obce na valné hromady VAK Jablonné nad Orlicí, a.s. 

e. Projednání podání žádosti o dotaci na elektromobil 

f. Projednání účasti zastupitelé v okrskové volební komisi  

g. Projednání pořízení staršího hasičského automobilu 

Výsledek hlasování: 8/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Lucii Kaplanovou a  Petra Šejbla. Výsledek hlasování: 6/0/2  

3) Proběhla kontrola plnění usnesení ze schůze zastupitelstva obce ze dne 2. 11. 2022 

4) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 8/2022 ve výši příjmů 0,- Kč a výdajů 0,- Kč. 

Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 8/0/0 

5) ZO projednalo a schválilo „Rozpočet na rok 2023“ jako vyrovnaný ve výši příjmů 21 mil. Kč a 

výdajů 21 mil. Kč. Výsledek hlasování: 8/0/0  

6) ZO projednalo a schválilo „Střednědobý výhled rozpočtu 2024 - 2028“ Výsledek hlasování: 8/0/0 

7) ZO projednalo a schválilo „Rozpočet 2023 a střednědobý výhled příspěvkové organizace ZŠ a 

MŠ Orlické Podhůří.“ Výsledek hlasování: 8/0/0 

Petr Šejbl nahlásil k následujícímu bodu střet zájmů. O pronájem prostor má zájem jeho manželka 

Stanislava Šejblová. 

8) ZO projednalo vyhlášený záměr pronájmu kancelářských prostor v přízemí budovy Obecního 

úřadu. Předmětem pronájmu je jedna místnost o velikosti 18 m² a samostatné sociální zázemí s WC 

a sprchou. Jediným zájemcem je Stanislava Šejblová, jiné připomínky ani námitky jsme 

neobdrželi. ZO schvaluje nájemní smlouvu se Stanislavou Šejblovou, výše nájemného je 1000 

Kč/měsíc + záloha na energie. Spotřeba energií bude účtována poměrem podlahových ploch dle 

skutečně zaplacené výše. Součástí nájemní smlouvy je inflační doložka s účinností od 1.1.2024. 

      Výsledek hlasování: 7/0/1 

9) ZO projednalo žádost o uložení kabelu NN na p.p.č. 442/2, k.ú. Dobrá Voda u Orlického Podhůří. 

Jedná se o pozemek pod cyklostezkou, Region Orlicko- Třebovsko s realizací souhlasí. Důvodem 

přeložky vedení do země jsou časté pády stromů na vrchní vedení NN. ZO s realizací souhlasí. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

10) ZO se seznámilo s návrhem dopravního řešení před obchodem v Říčkách. Zastupitelé diskutovali 

možné umístění kontejnerů. Jako možné varianty starostka představila podzemní a polopodzemní 

kontejnery na tříděný odpad. Vzhledem k praktičnosti a ceně zastupitelé preferují polopodzemní 

kontejnery. Dalším diskutovaným záměrem byla přestavba obchodu, kde by v prvním patře mohly 

vzniknout byty. Pavel Faltýnek upozornil, že tuto mužnost by musel posoudit statik. Návrhy 

budou dále dopracovány. 
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11) ZO se seznámilo s nabídkami na novou houpačku na návsi v Říčkách. ZO doporučuje poptat ještě 

výrobce stávajících herních prvků, aby byl zachován jednotný vizuální styl. 

12) ZO se seznámilo s nabídkami na vypracování projektových dokumentací na DČOV Perná. 

Z oslovených projektantů podali nabídky pouze dva projektanti. ZO na základě nejnižší nabídkové 

ceny schvaluje objednání projekčních prací od Petra Studeného, DiS. za celkovou cenu 125 000 

Kč bez DPH. Výsledek hlasování: 8/0/0 

13) ZO projednalo a schválilo aktualizaci členů povodňové komise, předsedou je starostka Marie 

Kršková, místopředsedou velitel JSDH Petr Kroulík, členy jsou všichni zastupitelé. Výsledek 

hlasování: 7/0/1  

14) Projednání projektových dokumentací. 

a. Starostka ZO informovala o připravované výzvě na vybavení a stavební úpravy školních 

jídelen z MMR. Obec zahájí projektovou přípravu na úpravu prostor po zemědělském 

družstvu. 

b. Starostka ZO informovala o projektu DTM. Obec má zákonnou povinnost zmapovat 

vlastní majetek – týká se veřejné osvětlení a místních komunikací. ZO souhlasí 

s objednáním pasportu veřejného osvětlení za 61 952 Kč včetně DPH a pasportu místních 

a účelových komunikací za 33 977 Kč včetně DPH, oboje od společnosti GeoFan. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

c. ZO projednalo cenovou nabídku na projektovou dokumentaci na vytvoření parkovacích 

míst u hřbitova. ZO souhlasí s objednávkou na vypracování projektové dokumentace na 

akci: Říčky v Orlickém Podhůří – řešení statické dopravy v okolí hřbitova za celkovou 

cenu 72 215 Kč bez DPH. Výsledek hlasování: 8/0/0 

15) ZO projednalo plán výročí na rok 2023 a rozdělili si jednotlivé gratulace.  

16) ZO projednalo žádost pana Šrolla o odkup části zaplocené zahrady a vyhlašuje záměr prodeje části 

p.p.č. 589/1 o velikosti 47 m² za cenu 30 Kč/m². Náklady na vypracovaní GP a poplatek za vklad 

do katastru nemovitostí hradí kupující. Výsledek hlasování: 8/0/0 

17) ZO projednalo dokument Ochrana přírody na obecních pozemcích. ZO souhlasí s ochranou 

cenných lokalit a se zahájením kroků k odnětí dotčených pozemků z lesa. Pavel Faltýnek 

doporučil zahájit spolupráci s Krajským úřadem Pardubického kraje. Výsledek hlasování: 8/0/0 

18) ZO projednalo žádost NAD ORLICÍ, o.p.s. o finanční dar na činnost v roce 2023. ZO souhlasí 

s poskytnutím finančního daru ve výši 10 Kč/obyvatele k 1.1.2023. Výsledek hlasování: 8/0/0 

19) Zastupitelstvo obce Orlické Podhůří, v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů deleguje paní Marii Krškovou a náhradníka 

paní Lucii Kaplanovou jako zástupce obce Orlické Podhůří, která je akcionářem společnosti 

Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a. s., se sídlem Jablonné nad Orlicí, Slezská 350, PSČ 

561 64, IČ: 48173398 na všechny valné hromady, počínaje valnou hromadou, která se bude konat 

v roce 2023, jejímž předmětem bude schválení auditora, a to po celé jeho funkční období až do 

odvolání. Výsledek hlasování: 7/0/1 

20) ZO projednalo podání žádosti o dotaci z programu NPŽP na nový elektromobil kategorie N1 

s dotací 500 tis. Kč. ZO souhlasí s podáním žádosti o dotaci. Výsledek hlasování: 1/3/4 

21) ZO projednalo a souhlasí, aby Jiřina Jebousková byla členem okrskové volební komise pro 

prezidentské volby v lednu 2023. Výsledek hlasování: 7/0/1 

22) Starostka ZO informovala o možnosti koupě staršího hasičského automobilu od Města Litomyšl. 

Jedná se o menší vozidlo DAF z roku 1993 s nádrží o objemu 1 m³ vody. Předpokládána cena 200-

250 tis. Kč by se hradila z částky na vybavení JSDH. ZO souhlasí s pořízením automobilu, pokud 

hasiči kladně posoudí jeho technický stav. Výsledek hlasování: 7/0/1 

23) V rámci diskuze byly probrány následující body: 

a. 11.12. – zdobení perníčku a posezení v KC Rviště – organizačně zajistí Marie Kršková, 

Marta Folková, Lucie Kaplanová. 

Dále byli zastupitelé vyzváni k vlastním návrhům na kulturní akce. 
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b. Pořízení plakátnice k zastávce v Perné. ZO preferuje objednání plakátnice od Miloše 

Pražáka, důležité je, aby ladila k zastávce, cena by měla být cca 20 tis. Kč. Pavel Faltýnek 

požádal o opravu poničeného infopanelu Lesů ČR. 

c. Paní Janečková navrhuje pořízení lavičky před obchod a ke hřbitovu pro starší občany. 

d. Pavel Faltýnek požádal o informace k možnému zhodnocení volných finančních 

prostředků, dále upozornil na poškozené krajské silnice po stavbě železnice a dotazoval se 

na sázení stromů podél cest. Starostka ho informovala, že jednání se SÚS probíhají, 

požadavek na obnovení aleje na Rozsochu byl dán. 

e. Vojta Skalník se dotazoval na dodání kontejnerů na textil. Urgence proběhla, konkrétní 

datum není známo. 

f. Pan Petrlák požádal o informování občanů o prořezu stromů a větví z důvodu zajištění 

zimní údržby. Dále upozornil na havarijní stav komunikace u Karešů a u Pávků. Vzhledem 

k plánované kanalizaci a následné obnově komunikací, obec teď opravy neplánuje. 

 

 

 

Přijatá usnesení ze zasedání zastupitelstva č. 3/2022 dne 7. 12. 2022 

 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Žádost pana Šrolla o odkup části zaplocené zahrady a vyhlašuje záměr prodeje části p.p.č. 

589/1 

b. Projednání dokumentu Ochrana přírody na obecních pozemcích. 

c. Žádost NAD ORLICÍ, o.p.s. o finanční dar na činnost v roce 2023 

d. Projednání zástupce obce na valné hromady VAK Jablonné nad Orlicí, a.s. 

e. Projednání podání žádosti o dotaci na elektromobil 

f. Projednání účasti zastupitelé v okrskové volební komisi  

g. Projednání pořízení staršího hasičského automobilu 

Výsledek hlasování: 8/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Lucii Kaplanovou a  Petra Šejbla. Výsledek hlasování: 6/0/2  

3) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 8/2022 ve výši příjmů 0,- Kč a výdajů 0,- Kč. 

Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 8/0/0 

4) ZO projednalo a schválilo „Rozpočet na rok 2023“ jako vyrovnaný ve výši příjmů 21 mil. Kč a 

výdajů 21 mil. Kč. Výsledek hlasování: 8/0/0  

5) ZO projednalo a schválilo „Střednědobý výhled rozpočtu 2024 - 2028“ Výsledek hlasování: 8/0/0 

6) ZO projednalo a schválilo „Rozpočet 2023 a střednědobý výhled příspěvkové organizace ZŠ a 

MŠ Orlické Podhůří.“ Výsledek hlasování: 8/0/0 

Petr Šejbl nahlásil k následujícímu bodu střet zájmů. O pronájem prostor má zájem jeho manželka 

Stanislava Šejblová. 

7) ZO projednalo vyhlášený záměr pronájmu kancelářských prostor v přízemí budovy Obecního 

úřadu. Předmětem pronájmu je jedna místnost o velikosti 18 m² a samostatné sociální zázemí s WC 

a sprchou. Jediným zájemcem je Stanislava Šejblová, jiné připomínky ani námitky jsme 

neobdrželi. ZO schvaluje nájemní smlouvu se Stanislavou Šejblovou, výše nájemného je 1000 

Kč/měsíc + záloha na energie. Spotřeba energií bude účtována poměrem podlahových ploch dle 

skutečně zaplacené výše. Součástí nájemní smlouvy je inflační doložka s účinností od 1.1.2024. 

      Výsledek hlasování: 7/0/1 

8) ZO projednalo žádost o uložení kabelu NN na p.p.č. 442/2, k.ú. Dobrá Voda u Orlického Podhůří. 

Jedná se o pozemek pod cyklostezkou, Region Orlicko- Třebovsko s realizací souhlasí. Důvodem 

přeložky vedení do země jsou časté pády stromů na vrchní vedení NN. ZO s realizací souhlasí. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 
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9) ZO se seznámilo s nabídkami na vypracování projektových dokumentací na DČOV Perná. 

Z oslovených projektantů podali nabídky pouze dva projektanti. ZO na základě nejnižší nabídkové 

ceny schvaluje objednání projekčních prací od Petra Studeného, DiS. za celkovou cenu 125 000 

Kč bez DPH. Výsledek hlasování: 8/0/0 

10) ZO projednalo a schválilo aktualizaci členů povodňové komise, předsedou je starostka Marie 

Kršková, místopředsedou velitel JSDH Petr Kroulík, členy jsou všichni zastupitelé. Výsledek 

hlasování: 7/0/1  

11) ZO souhlasí s objednáním pasportu veřejného osvětlení za 61 952 Kč včetně DPH a pasportu 

místních a účelových komunikací za 33 977 Kč včetně DPH, oboje od společnosti GeoFan. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

12) ZO souhlasí s objednávkou na vypracování projektové dokumentace na akci: Říčky v Orlickém 

Podhůří – řešení statické dopravy v okolí hřbitova za celkovou cenu 72 215 Kč bez DPH. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

13) ZO projednalo žádost pana Šrolla o odkup části zaplocené zahrady a vyhlašuje záměr prodeje části 

p.p.č. 589/1 o velikosti 47 m² za cenu 30 Kč/m². Náklady na vypracovaní GP a poplatek za vklad 

do katastru nemovitostí hradí kupující. Výsledek hlasování: 8/0/0 

14) ZO projednalo dokument Ochrana přírody na obecních pozemcích. ZO souhlasí s ochranou 

cenných lokalit a se zahájením kroků k odnětí dotčených pozemků z lesa. Pavel Faltýnek 

doporučil zahájit spolupráci s Krajským úřadem Pardubického kraje. Výsledek hlasování: 8/0/0 

15) ZO projednalo žádost NAD ORLICÍ, o.p.s. o finanční dar na činnost v roce 2023. ZO souhlasí 

s poskytnutím finančního daru ve výši 10 Kč/obyvatele k 1.1.2023. Výsledek hlasování: 8/0/0 

16) Zastupitelstvo obce Orlické Podhůří, v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů deleguje paní Marii Krškovou a náhradníka 

paní Lucii Kaplanovou jako zástupce obce Orlické Podhůří, která je akcionářem společnosti 

Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a. s., se sídlem Jablonné nad Orlicí, Slezská 350, PSČ 

561 64, IČ: 48173398 na všechny valné hromady, počínaje valnou hromadou, která se bude konat 

v roce 2023, jejímž předmětem bude schválení auditora, a to po celé jeho funkční období až do 

odvolání. Výsledek hlasování: 7/0/1 

17) ZO projednalo a souhlasí, aby Jiřina Jebousková byla členem okrskové volební komise pro 

prezidentské volby v lednu 2023. Výsledek hlasování: 7/0/1 

18) Starostka ZO informovala o možnosti koupě staršího hasičského automobilu od Města Litomyšl. 

Jedná se o menší vozidlo DAF z roku 1993 s nádrží o objemu 1 m³ vody. Předpokládána cena 200-

250 tis. Kč by se hradila z částky na vybavení JSDH. ZO souhlasí s pořízením automobilu, pokud 

hasiči kladně posoudí jeho technický stav. Výsledek hlasování: 7/0/1 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: Lucie Kaplanová, Petr Šejbl 

 

 

 

 
Starostka: Marie Kršková                                                                                                                                                                                                                   


